

Varhaiskasvatusmaksujen indeksitarkistukset 1.8.2018 alkaen

1068/02.04.00/2017

Koulutuslautakunta 19.06.2018 § 48

Varhaiskasvatuksen johtaja Kaisa Rantala

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu indeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain (1503/2016) 16 §:n perusteella. Indeksitarkistukset tehdään kahden vuoden välein.

Elokuun 2018 alusta voimaan tulevista varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen indeksitarkistuksista on 8.12.2017 annettu opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoitus (840/2017).

Varhaiskasvatuksessa perittävät asiakasmaksut on tarkistettu opetustoimen hintaindeksillä ja maksun määrittämisessä käytettävät tulorajat yleisellä ansiotasoindeksillä. Muita muutoksia ei päivähoitomaksuihin eikä niiden määrittämisperusteisiin ole tehty.

Asiakasmaksulakia muutettiin 1.1.2018 alkaen tulorajojen ja sisarusalennuksen osalta. Nyt päätetyt muutokset muuttavat em. lakimuutoksen tulorajoja sekä asiakasmaksuja uudelleen 1.8.2018 alkaen.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen enimmäismäärät sekä pienimmän perittävän maksun euromäärä on tarkistettu yleisellä ansiotasoindeksillä.

Perheen nuorimman lapsen kokoaikaisesta varhaiskasvatuksesta perittävä ylin kuukausimaksu on 1.8.2018 alkaen enintään 289 euroa (ennen 290 euroa). Ikäjärjestyksessä nuorimmasta seuraavasta lapsesta perittävä asiakasmaksu kokoaikaisessa varhaiskasvatuksessa pysyy indeksikorotusta edeltävällä tasolla, eli on 1.8.2018 lähtien enintään 145 euroa.

Alin perittävä kuukausimaksu pysyy indeksikorotusta edeltävällä tasolla, eli on 27 euroa.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain 6 § mukaan, jos lapsi on varhaiskasvatuksessa keskimäärin enintään 20 tuntia viikoittain, saa kuukausimaksu olla enintään 60 prosenttia 5 §:n mukaan määräytyvän kokoaikaisen varhaiskasvatuksen maksusta. Jos lapsi on varhaiskasvatuksessa keskimäärin 20 - 35 tuntia viikossa maksu on 80% tulojen mukaan määräytyvästä kuukausimaksusta ja jos lapsi on varhaiskasvatuksessa yli 35 tuntia viikossa kuukausimaksu määräytyy tulojen mukaan.

Varhaiskasvatuksen maksua alentavana tekijänä on otettava huomioon myös perusopetuslain mukainen maksuton esiopetus. Tilapäisesti annettavasta varhaiskasvatuksesta sekä varhaiskasvatuksen kerhotoiminnasta voidaan edelleen määrätä kunnan päättämä maksu.

Indeksikorotuksen mukaiset tulorajat 1.8.2018 alkaen

Yleisellä ansiotasoindeksillä tarkistettu varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista annetun lain 5§:n 2 momentissa tarkoitetut varhaiskasvatuksen asiakasmaksun määrittämisessä käytettävät tulorajat ovat 1.8.2018 lähtien seuraavat:

Perheen koko, henkilöä	Tuloraja ennen indeksikorotusta	Tuloraja, euroa, kuukausi, 1.8.2018 alkaen
2	2 050	2 102
3	2 646	2 713
4	3 003	3 080
5	3 361	3 447
6	3 718	3 813

Yli kuusihenkisen perheen maksun määrittämisessä käytettävän tulorajan lisäys kustakin seuraavasta perheen alaikäisestä lapsesta on 1.8.2018 lähtien 142 euroa (ennen 138 euroa).

Maksuluokkien tulorajojen tarkistukset alentavat vähäisessä määrin maksuja kaikissa maksuluokissa.

Asiakasmaksulaissa säädetyt päivähoitomaksut ovat enimmäismaksuja. Kunta voi päättää luottamustoimielimessä siitä, että maksuja peritään enimmäismaksuja alhaisempina tai niitä ei peritä lainkaan

VT. SIVISTYSTOIMENJOHTAJA:

Koulutuslautakunta päättää periä varhaiskasvatusmaksut asiakasmaksulain mukaisina.

KOULUTUSLAUTAKUNTA:

Vt. sivistystoimenjohtajan ehdotus hyväksyttiin.